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Protokół Nr L/1/2013 

z L sesji Rady Miasta Rzeszowa odbytej w dniu 26 marca 2013 r. w sali posiedzeń 
Ratusza, ul. Rynek 1. 

 Na ustawowy stan 25 radnych w L sesji uczestniczyło 25 radnych, co stanowi 
wymagane quorum do prawomocności obrad (lista obecności stanowi załącznik  
nr 1 do protokołu). 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta – otworzył L sesję Rady Miasta  
i prowadził obrady. Powitał radnych, Prezydenta Miasta i jego zastępców (lista obecności 
stanowi załącznik nr 2 do protokołu), dyrektorów Wydziałów Urzędu Miasta i kierowników 
jednostek współdziałających z Miastem, Przewodniczących Rad Osiedli (lista obecności 
stanowi załącznik nr 3 do protokołu) oraz zaproszonych gości (lista obecności stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu).  

Następnie przedstawił proponowany porządek obrad L sesji Rady Miasta (porządek obrad 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

Poinformował, że wpłynęły następujące wnioski dotyczące zmiany proponowanego porządku 
obrad: 

1. Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie – w pkt 2a – projektu uchwały  
w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 2013 r. 

Wniosek został przyjęty 13 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy 3 głosach 
wstrzymujących. 

2. Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie – w pkt 9a – projektu uchwały  
w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  
i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miasto Rzeszów 
przedstawionych przez Gospodarkę Komunalną Spółka z ograniczoną  
odpowiedzialnością, 36 – 040 Boguchwała, ul. Kolejowa 15a.  

 
Wniosek został przyjęty 16 głosami „”za”, bez głosów przeciwnych, przy 2 głosach 
wstrzymujących. 

 
3. Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie – w pkt 11a – projektu uchwały  

w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Miejskiego Przedsiębiorstwa 
Wodociągów i Kanalizacji Spółki z o.o. w Rzeszowie. 

 
Wniosek został przyjęty 18 głosami jednogłośnie (18 głosami „za”). 
 
4. Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie – w pkt 13a – projektu uchwały 

zmieniającego Uchwałę Rady Miasta Rzeszowa Nr VII/109/2011 z dnia 22 lutego  
2011 r. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ustalonej ceny 
nieruchomości objętej ww. uchwałą. 

Wniosek został przyjęty 13 głosami „za”, przy 1 głosie przeciwnym i 5 głosach 
wstrzymujących. 
 
5. Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie – w pkt 23a – projektu uchwały  

w sprawie rozpatrzenia skargi. 
Wniosek został przyjęty 16 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy 1 głosie 
wstrzymującym. 
 
6. Wniosek Komisji Edukacji o rozpatrzenie pkt 22 - uchwała w sprawie rozwiązania 

Zespołu Szkół Ogólnokształcących Nr 1 w Rzeszowie oraz likwidacji IX Liceum 
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Ogólnokształcącego i Gimnazjum Nr 4 z Oddziałami Integracyjnymi w Rzeszowie 
(druk: L/13/2013) - w pkt 18a. 

 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie (20 głosami „za”). 
 
7. Wniosek Radnej Pani Jolanty Kaźmierczak o zdjęcie z porządku obrad pkt 13 - 

uchwała w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie wieczyste 
nieruchomości położonej w Rzeszowie przy ul. Granicznej i Zielonej 
(druk:XLVIII/5/2013). 

 
Wniosek nie uzyskał wymaganej liczby głosów. Za jego przyjęciem głosowało  

      11 radnych, 12 było przeciw, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

Rada Miasta przyjęła następujący porządek obrad: 

1. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Rzeszowa. 

 
2. Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 2013 r. 

 
3. Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 2013 r.  

 
4. Uchwała w sprawie możliwości składania deklaracji na podatek od środków 

transportowych za pomocą środków komunikacji elektronicznej (druk: L/8/2013).  
 

5. Oświadczenia i informacje. 
 

6. Stan prac przy przygotowaniu terenów pod budowę parku naukowo - 
technologicznego Rzeszów – Dworzysko – prezentacja Starosty Rzeszowskiego. 

 
7. Informacja na temat przeprowadzonych konsultacji w sprawie zmiany granic miasta 

Rzeszowa. 
 

8. Uchwała w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany granic miasta Rzeszowa 
oraz w przedmiocie połączenia miasta Rzeszowa i gminy Trzebownisko, a także 
wystąpienia z wnioskiem dotyczącym opiniowanych zmian terytorialnych (druk: 
L/7/2013). 

 
9. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr XLIV/845/2012 Rady Miasta Rzeszowa z dnia  

18 grudnia 2012 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości  
i porządku na terenie Gminy Miasto Rzeszów (druk: L/14/2013). 

 
10. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr XLIV/844/2012 Rady Miasta Rzeszowa z dnia  

18 grudnia 2012 r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług  
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi (druk: L/15/2013). 
 

11. Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  
i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miasto Rzeszów 
przedstawionych przez Gospodarkę Komunalną Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością, 36 – 040 Boguchwała, ul. Kolejowa 15a.  

 
12. Uchwała w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miasto Rzeszów (druk: L/3/2013). 
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13. Uchwała w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Miejskiego Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji Spółki z o.o. w Rzeszowie (druk: L/4/2013). 
 

14. Uchwała w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Miejskiego Przedsiębiorstwa 
Wodociągów i Kanalizacji Spółki z o.o. w Rzeszowie. 

 
15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości (druk: L/6/2013). 

 
16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie wieczyste 

nieruchomości położonej w Rzeszowie przy ul. Granicznej i Zielonej 
(druk:XLVIII/5/2013). 

 
17. Uchwała zmieniająca Uchwałę Rady Miasta Rzeszowa Nr VII/109/2011 z dnia  

22 lutego 2011 r. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ustalonej 
ceny nieruchomości objętej ww. uchwałą . 

 
18. Uchwała w sprawie zasad ustalania i poboru oraz terminu płatności  

i wysokości stawek opłaty targowej na terenie miasta Rzeszowa (druk: L/1/2013). 
 
19. Uchwała w sprawie targowisk oraz regulaminów miejskich placów targowych (druk: 

L/2/2013). 
 

20. Raport z realizacji „Programu Ochrony Środowiska Miasta Rzeszowa na lata 2008 -
2011”. 

 
21. Uchwala w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody (druk: L/5/2013). 

 
22. Uchwała w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu pn. 

„Opracowanie dokumentów strategicznych dla Rzeszowskiego Obszaru 
Funkcjonalnego (druk: L/9/2013). 

 
23. Uchwała w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół Ogólnokształcących  

Nr 1 w Rzeszowie oraz likwidacji IX Liceum Ogólnokształcącego i Gimnazjum  
Nr 4 z Oddziałami Integracyjnymi w Rzeszowie (druk: L/13/2013). 

 
24. Uchwała w sprawie określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych  

i publicznych gimnazjów w Rzeszowie (druk: L/12/2013). 
 

25. Uchwała w sprawie zmiany siedziby Przedszkola Publicznego Nr 34 w Rzeszowie 
(druk: L/10/2013). 

 
26. Uchwała w sprawie zmiany siedziby Zespołu Szkół Specjalnych w Rzeszowie (druk: 

L/11/2013). 
 

27. Uchwała w sprawie szczegółowych zasad udzielania obniżek nauczycielom, którym 
powierzono stanowiska kierownicze, określenia tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli, rozliczania tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć 
jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego oraz realizujących w ramach 
stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym 
obowiązkowym wymiarze godzin (druk: L/16/2013). 
 

28. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi. 
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29. Relacja z delegacji do Gainesville w USA. 
 

30. Interpelacje i zapytania. 
 

31. Wolne wnioski i sprawy różne. 
 

Ad. 1. 
Pani Janina Filipek - Skarbnik Miasta - przedstawiła projekt uchwały zmieniający uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Rzeszowa (projekt uchwały, 
wraz z uzasadnieniem i załącznikami, stanowi załącznik nr 6 do protokołu). Następnie 
przedstawiła proponowane zmiany, w ramach autopoprawki, do ww. projektu uchwały 
(propozycje zmian stanowią załącznik nr 7 do protokołu).  

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Rzeszowa (wraz z autopoprawką) została przyjęta 15 głosami „za”, bez głosów 
przeciwnych, przy 5 głosach wstrzymujących. 
 
Ad. 2. 
Pani Janina Filipek - Skarbnik Miasta - przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 2013 r. (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem  
i załącznikami, stanowi załącznik nr 8 do protokołu).  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 2013 r.  
(w zaproponowanej wersji) została przyjęta 14 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy  
7 głosach wstrzymujących.  
 
Ad. 3. 
Pani Janina Filipek - Skarbnik Miasta - przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 2013 r. (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem  
i załącznikami, stanowi załącznik nr 9 do protokołu).  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 2013 r.  
(w zaproponowanej wersji) została przyjęta 14 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy  
7 głosach wstrzymujących.  
 
Ad. 4. 
Pani Janina Filipek - Skarbnik Miasta - przedstawiła projekt uchwały w sprawie możliwości 
składania deklaracji na podatek od środków transportowych za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 10 do 
protokołu).  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

Uchwała w sprawie możliwości składania deklaracji na podatek od środków 
transportowych za pomocą środków komunikacji elektronicznej (w zaproponowanej wersji) 
została przyjęta jednogłośnie (23 głosami „za”). 
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Ad. 5. 

Rada Miasta bez uwag przyjęła: 

1/ Protokół Nr XLII/1/2012 z XLII sesji Rady Miasta odbytej w dniu 13 listopada 2012 r. 

2/ Protokół Nr XLIII/1/2012 z XLII sesji Rady Miasta odbytej w dniu 4 grudnia 2012 r. 

3/ Protokół Nr XLIV/1/2012 z XLIV sesji Rady Miasta odbytej w dniu 18 grudnia 2012 r. 

4/ Protokół Nr XLVII/1/2013 z XLVII sesji Rady Miasta odbytej w dniu 12 lutego 2013 r. 

5/ Protokół Nr XLIX/1/2013 z XLIX sesji Rady Miasta odbytej w dniu 15 marca 2013 r. 

Pan Andrzej Dec - Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że w Biurze Rady są do 
wglądu: 

1/ List Otwarty związków zawodowych działających w Miejskim Przedsiębiorstwie 
Komunikacyjnym w Rzeszowie dotyczący funkcjonowania Spółki (list stanowi załącznik  
nr 11 do protokołu).  

2/ Petycja Rady Gminy Trzebownisko w sprawie połączenia Gminy Miasto Rzeszów  
i Trzebowniska (petycja stanowi załącznik nr 12 do protokołu).  

Poinformował również, że zgodnie z art. 24h ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym radni są zobowiązani do złożenia, w nieprzekraczalnym terminie do 30 kwietnia 
2013 r., oświadczeń o stanie majątkowym za ubiegły rok. 

Radni Miasta Rzeszowa otrzymali materiał: „Żyją długo i szczęśliwie. Gdzie? W Rzeszowie.” 
(ww. materiał stanowi załącznik nr 13 do protokołu).  

Ad. 6. 

Pan Józef Jodłowski - Starosta Rzeszowski - przedstawił informację na temat stanu prac 
związanych z przygotowaniem terenów pod budowę parku naukowo - technologicznego 
Rzeszów – Dworzysko (prezentacja stanowi załącznik nr 13 do protokołu).  

Ad. 7. 

Pan Marcin Stopa - Sekretarz Miasta Rzeszowa – przedstawiając informację dotyczącą 
konsultacji przeprowadzonych z mieszkańcami Rzeszowa w sprawie zmiany granic, 
powiedział: „Konsultacje przeprowadzono w okresie: od 28 stycznia 2013 r. do 18 lutego 
2013 r. Liczba mieszkańców Rzeszowa uprawnionych do udziału w konsultacjach: 140 737. 
Liczba mieszkańców Rzeszowa, którzy wzięli udział w konsultacjach: 5 617 (w tym oddano 
43 głosy nieważne (0,77 %). W konsultacjach wzięło udział 3,99% mieszkańców 
uprawnionych do udziału w konsultacjach. 

Na pytanie: Czy jesteś za zmianą granic miasta Rzeszowa, polegającą na włączeniu do 
miasta Rzeszowa obszaru sołectwa Miłocin z gminy Głogów Małopolski: 

a) odpowiedzi „Jestem za” udzieliło  4 794 osoby (87,00 %), 

b) odpowiedzi „Jestem przeciw” udzieliło    275 osób     (4,99 %), 

c) odpowiedzi „Wstrzymuję się” udzieliło    441 osób     (8,00 %). 
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Głosowało – 5 510 osób. 

Na pytanie: Czy jesteś za zmianą granic miasta Rzeszowa, polegającą na włączeniu do 
miasta Rzeszowa obszaru sołectwa Pogwizdów Nowy z gminy Głogów Małopolski: 

a) odpowiedzi „Jestem za” udzieliło  4 552 osoby (83,38 %), 

b) odpowiedzi „Jestem przeciw” udzieliło    369 osób     (6,76 %), 

c) odpowiedzi „Wstrzymuję się” udzieliło    538 osób     (9,85 %). 

Głosowało – 5 459 osób. 

Na pytanie: Czy jesteś za zmianą granic miasta Rzeszowa, polegającą na włączeniu do 
miasta Rzeszowa obszaru sołectwa Zaczernie z gminy Trzebownisko: 

a) odpowiedzi „Jestem za” udzieliło  4 702 osoby (84,36 %), 

b) odpowiedzi „Jestem przeciw” udzieliło    334 osoby   (5,99 %) 

c) odpowiedzi „Wstrzymuję się” udzieliło    538 osób     (9,65 %). 

Głosowało – 5 574 osoby.  

Na pytanie: Czy jesteś za zmianą granic miasta Rzeszowa, polegającą na włączeniu do 
miasta Rzeszowa obszaru sołectwa Nowa Wieś z gminy Trzebownisko: 

a) odpowiedzi „Jestem za” udzieliło  4 660 osób (84,88 %), 

b) odpowiedzi „Jestem przeciw” udzieliło    356 osób   (6,48 %), 

c) odpowiedzi „Wstrzymuję się” udzieliło    474 osób   (8,63 %). 

Głosowało – 5 490 osób. 

Na pytanie: Czy jesteś za zmianą granic miasta Rzeszowa, polegającą na włączeniu do 
miasta Rzeszowa obszaru sołectwa Tajęcia z gminy Trzebownisko: 

a) odpowiedzi „Jestem za” udzieliło  4 570 osób (83,29 %), 

b) odpowiedzi „Jestem przeciw” udzieliło    392 osoby (7,14 %), 

c) odpowiedzi „Wstrzymuję się” udzieliło    525 osób   (9,57 %). 

Głosowało – 5 487 osób. 

Na pytanie: Czy jesteś za zmianą granic miasta Rzeszowa, polegającą na włączeniu do 
miasta Rzeszowa części obszaru sołectwa Trzebownisko z gminy Trzebownisko: 

a) odpowiedzi „Jestem za” udzieliło  4 695 osób (86,05 %), 

b) odpowiedzi „Jestem przeciw” udzieliło    328 osób   (6,01 %), 

c) odpowiedzi „Wstrzymuję się” udzieliło    433 osoby  (7,94 %). 

Głosowało – 5 456 osób. 

Na pytanie: Czy jesteś za zmianą granic miasta Rzeszowa, polegającą na włączeniu do 
miasta Rzeszowa części obszaru sołectwa Jasionka z gminy Trzebownisko: 

a) odpowiedzi „Jestem za” udzieliło  4 764 osoby (86,82 %), 

b) odpowiedzi „Jestem przeciw” udzieliło    311 osób    (5,67 %), 
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c) odpowiedzi „Wstrzymuję się” udzieliło    412 osób    (7,51 %). 

Głosowało – 5 487 osób. 

Na pytanie: Czy jesteś za zmianą granic miasta Rzeszowa, polegającą na włączenia do 
miasta Rzeszowa obszaru sołectwa Malawa z gminy Krasne: 

a) odpowiedzi „Jestem za” udzieliło  4 603 osoby (84,40 %), 

b) odpowiedzi „Jestem przeciw” udzieliło    373 osoby   (6,84 %), 

c) odpowiedzi „Wstrzymuję się” udzieliło    478 osób     (8,76 %). 

Głosowało – 5 454 osoby. 

Na pytanie: Czy jesteś za zmianą granic miasta Rzeszowa, polegającą na połączeniu 
Gminy Miasto Rzeszów z Gminą Trzebownisko: 

a) odpowiedzi „Jestem za” udzieliło  4 673 osoby (86,39 %), 

b) odpowiedzi „Jestem przeciw” udzieliło    332 osoby   (6,14 %), 

c) odpowiedzi „Wstrzymuję się” udzieliło    404 osoby   (7,47 %). 

Głosowało – 5 409 osób 

Radny Pan Jerzy Cypryś – stwierdził, że tylko ok. 5 tysięcy mieszkańców Rzeszowa wzięło 
udział w konsultacjach. Zapytał czy wskaźnik procentowy osób biorących udział  
w konsultacjach jest zadowalający dla władz Miasta? Poprosił o szczegółową informację na 
temat kosztów poniesionych przez Miasto na kampanię promującą przyłączenie danych 
terenów do Rzeszowa, w rozbiciu na poszczególne sołectwa i gminy. 

Pan Marcin Stopa – Sekretarz Miasta – odpowiadając stwierdził, że przeprowadzenie 
referendum na terenie Rzeszowa, z uwagi na wielkość miasta, byłoby bardzo kosztowne. 
Wobec powyższego przeprowadzono konsultacje, zgodnie z podjętymi uchwałami. 
Podkreślił, że zdecydowana większość mieszkańców Rzeszowa jest za przyłączeniem 
terenów, których dotyczyły konsultacje. Ponad 5 tysięcy osób przedstawiło swoje stanowisko 
w ankietach. Jest to reprezentatywna grupa mieszkańców, która odzwierciedla opinię ogółu. 
Nie ma wątpliwości, że mieszkańcy Rzeszowa opowiedzieli się za rozwojem swojego Miasta, 
co odzwierciedla wynik konsultacji. Odpowiadając na pytanie odnośnie kosztów potwierdził, 
że na prośbę mieszkańców sołectw, Urząd Miasta przygotował ulotki informacyjne. Ich koszt 
był minimalny i dotyczył tylko środków na ich druk. Przygotowanie ulotek zostało 
sfinansowane z pieniędzy przeznaczonych na promocję Miasta. 

Radny Pan Jerzy Cypryś – poprosił o przesłanie, w formie pisemnej, informacji na temat 
kosztów poniesionych przez Miasto, w związku z przeprowadzaniem konsultacji dotyczących 
przyłączenia do Rzeszowa terenów okolicznych sołectw i gmin.  

Pan Marcin Stopa – Sekretarz Miasta – jeszcze raz podkreślił, że koszty dotyczyły tylko 
druku ulotek informacyjnych. Zobowiązał się do przekazania pisemnej informacji, zgodnie  
z prośba Radnego Pana Jerzego Cyprysia.  

Radny Pan Robert Kultys – zwrócił uwagę, że z danych przedstawionych przez Sekretarza 
Miasta wynika, iż poparcie dla poszerzenia Rzeszowa, wśród mieszkańców okolicznych 
gmin, spada. Podał przykład sołectwa Malawa, gdzie głosowanie odbywa się po raz trzeci, 
ostatni wynik jest gorszy od poprzedniego. Stwierdził, że oznacza to, iż bardzo szeroko 
prowadzone działania pijarowskie nie odniosły skutku, a wręcz doprowadziły do skłócenia 
mieszkańców Rzeszowa i okolicznych gmin. Dodał, że: „nie jest to dobre zjawisko i należy 
zastanowić się nad zmianą polityki w zakresie współpracy z sąsiednimi samorządami.”  
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Stwierdził, że brak dobrej współpracy i porozumienia może skutkować utrudnieniami  
w realizacji dużych, wspólnych inwestycji. 

Ad. 8. 

Pan Marcin Stopa - Sekretarz Miasta Rzeszowa - przedstawił projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany granic miasta Rzeszowa oraz w przedmiocie 
połączenia miasta Rzeszowa i gminy Trzebownisko, a także wystąpienia z wnioskiem 
dotyczącym opiniowanych zmian terytorialnych /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, 
stanowi załącznik nr 14 do protokołu/.  

Pan Andrzej Dec - Przewodniczący Rady Miasta - poinformował, że wpłynęło pismo Wójta 
Gminy Trzebownisko wyrażające sprzeciw wobec planów Miasta dotyczących przyłączenia 
do Rzeszowa sołectw z Gminy Trzebownisko oraz projektu połączenia Gminy Miasto 
Rzeszów z Gminą Trzebownisko /pismo znak OR.0333.3.2013 z dnia 21 marca 2013 r. 
stanowi załącznik nr 15 do protokołu/. 
 
Pani Marta Niewczas - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta – uznała wypowiedź Radnego 
Pana Roberta Kultysa jakoby propozycje dotyczące rozszerzania granic administracyjnych 
Rzeszowa doprowadziły do konfliktów, za zbyt daleko idącą. Zauważyła, że mieszkańcy są 
„już zmęczeni konsultacjami przeprowadzanymi kilka razy w roku.” Za konieczne uznała 
opracowanie nowych rozwiązań systemowych dotyczących zasad konsultacji. Stwierdziła, że 
większość mieszkańców okolicznych miejscowości korzysta z infrastruktury miasta,  
tj. z jednostek kultury i placówek zdrowia. Część mieszkańców gmin ościennych pracuje  
w Rzeszowa, a także dużą część dzieci i młodzieży uczęszcza do rzeszowskich szkół. 
Dodała, że dla rozwoju Rzeszowa niezbędne jest poszerzanie granic miasta. 
 
Radny Pan Robert Kultys - stwierdził, że jest kilka przyczyn zmniejszającej się frekwencji 
osób biorących udział w konsultacjach, np. zniechęcenie, sposób ich przeprowadzania, 
konflikty wynikające z propozycji przyłączania następnych terenów do Rzeszowa, większa 
świadomość mieszkańców okolicznych miejscowości. Zaznaczył, że należy uszanować wolę 
mieszkańców wyrażoną w przeprowadzonych konsultacjach. Zwrócił uwagę na wynik 
konsultacji w sołectwie Miłocin, gdzie 107 mieszkańców opowiedziało się za przyłączeniem 
ww. miejscowości do Rzeszowa, przy 95 głosach przeciwnych, „gdzie w tym przypadku 
przyłączenie części Miłocina jest najbardziej zasadne i rozsądne”. Stwierdził, że Rada Miasta 
i władze Rzeszowa powinny brać pod uwagę stanowiska mieszkańców i władz okolicznych 
miejscowości przy opracowywaniu propozycji zmiany granic. Proponowanie poszerzania 
granic Rzeszowa, bez ich akceptacji prowadzi tylko do nieporozumień i niepotrzebnych 
konfliktów. Nie zgodził się z wypowiedzią Wiceprzewodniczącej Rady Miasta Pani Marty 
Niewczas, że poszerzanie granic miasta jest warunkiem rozwoju. Zauważył, że rozwój 
miasta odbywa się poprzez tworzenie nowych miejsc pracy, tworzenie warunków do rozwoju 
przedsiębiorczości, uzbrajanie i urbanizację terenów niezabudowanych. Zgodził się, że kilka 
lat temu, gdy Rzeszów był bardzo gęsto zaludnionym miastem, była potrzeba przyłączenia 
nowych terenów. Obecnie nie ma takiej potrzeby. 
 
Radny Pan Antoni Kopaczewski - poinformował, że zgłosił wniosek o przygotowanie 
projektu uchwały intencyjnej w sprawie scedowania na Prezydenta Miasta upoważnień do 
podejmowania decyzji w sprawie poszerzania granic administracyjnych Miasta. Zauważył, że 
Rada Miasta po raz kolejny, bez potrzeby, rozpatruje uchwały w sprawie przyłączania 
terenów okolicznych gmin do Rzeszowa oraz w sprawie przeprowadzania konsultacji  
w powyższej sprawie. Odnośnie propozycji połączenia Rzeszowa z Gminą Trzebownisko 
stwierdził, że należy uszanować stanowisko samorządu, przedstawione w piśmie Wójta. 
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Pan Andrzej Dec - Przewodniczący Rady Miasta - stwierdził, że wniosek w sprawie 
upoważnienia Prezydenta Miasta do podejmowania decyzji odnośnie poszerzania Miasta nie 
wpłynął do Prezydium Rady.  
 
Pani Marta Niewczas - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta - odnosząc się do wypowiedzi 
Radnego Pana Roberta Kultysa stwierdziła, że w kwestii połączenia Rzeszowa z Gminą 
Trzebownisko najważniejszym wskaźnikiem są sprawy finansowe. Przypomniała, że z chwilą 
połączenia Miasto otrzyma bonus w wysokości 100 mln zł. Dodatkowo należy brać pod 
uwagę wysokość wpływów do budżetu Miasta z podatków. Zauważyła, że w konsultacjach 
przeprowadzonych w Gminie Trzebownisko wzięło udział ok. 100 mieszkańców, co w 
porównaniu z ilością osób zamieszkujących na terenie ww. gminy, nie stanowi 
reprezentatywnej grupy mieszkańców. 
 
Radny Pan Czesław Chlebek - poprosił o zwrócenie uwagi na informację przedstawioną 
przez Pana Józefa Jodłowskiego - Starostę Rzeszowskiego, z której wynika jak ważne jest 
poszerzanie granic Miasta. Przyłączenie terenów Przybyszówki umożliwiło utworzenie strefy 
ekonomicznej, w tym budowę parku naukowo - technologicznego Rzeszów – Dworzysko. 
Poinformował, że brał udział w kilku spotkaniach, na których wójtowie i burmistrzowie 
„straszą ludzi, że będą likwidowane szkoły, rozwiązywane różne organizacje działające  
w gminie”. Zaapelował o podjęcie przedłożonych projektów uchwał. Stwierdził, że 
poszerzanie granic Miasta jest niezbędne do jego rozwoju, a w perspektywie „do dobrobytu 
naszych mieszkańców”. Przypomniał, że decyzję odnośnie zmiany granic, po zaopiniowaniu 
przez Wojewodę Podkarpackiego, podejmie Rada Ministrów. Poinformował, że Radni Klubu 
„Rozwój Rzeszowa” będą głosować za przyjęciem omawianych projektów uchwał. 
 
Radny Pan Jacek Kiczek - poinformował, że popiera propozycję połączenia z Gminą 
Trzebownisko oraz przyłączenie terenów położonych na północ od Rzeszowa. Stwierdził, że 
takie rozwiązanie jest najbardziej korzystne z uwagi na możliwość pozyskania terenów 
inwestycyjnych, niezbędnych dla miasta, oraz doprowadzenie do tego, że lotnisko będzie  
w granicach administracyjnych Rzeszowa. Zgłosił wniosek o wprowadzenie do projektu 
uchwały poprawki polegającej na wykreśleniu z §1 pkt 1 ppkt c, tj. z gminy Krasne obszaru 
sołectwa Malawa. Uznał, że brak jest uzasadnienie do propozycji przyłączenia terenów ww. 
sołectwa do Rzeszowa.  
 
Pan Tadeusz Ferenc - Prezydent Miasta - zauważył, że przygotowując propozycję 
przyłączenia danych terenów do Rzeszowa bierze się pod uwagę m.in. możliwość ich 
zagospodarowania na cele mieszkaniowe, rozwój usług i przemysłu. Stwierdził, że tereny 
sołectwa Malawa spełniają wszystkie warunki związane z budownictwem mieszkaniowym 
oraz bazą sportowo – rekreacyjną, np. budową wyciągu narciarskiego. Dodał, że bardzo 
cennym dla Miasta jest teren lotniska w Jasionce, w okolicy którego jest możliwość 
utworzenia kolejnej strefy ekonomicznej.  
 
Radny Pan Jerzy Cypryś -  przypomniał, że w dniu dzisiejszym Rada Miasta podjęła 
uchwałę w sprawie zmian w budżecie Miasta na rok bieżący, w której m.in. przyjęto 
zmniejszenie środków o ok. 13 mln zł. Uzasadnieniem była informacja o mniejszych, niż 
zakładano, wpływach i konieczności zabezpieczenia środków na zobowiązania finansowe 
Miasta. Zaproponował aby zaniechać dalszego poszerzania granic administracyjnych 
Rzeszowa. Stwierdził, że rozwój Rzeszowa nie będzie następował poprzez przyłączanie 
nowych terenów. Należy skupić się na innych działaniach. Zwrócił uwagę na niespójność 
zapisów w przedłożonym projekcie uchwały, tj. w §1 pkt 1 ppkt b – proponuje się 
przyłączenie części obszarów z Gminy Trzebownisko, a w pkt 2 – połączenie Rzeszowa  
z Gminą Trzebownisko. Zauważył, że takie zapisy cedują podjęcie decyzji przez Radę 
Ministrów. Dodał, że władze Rzeszowa powinny opracować i przyjąć strategię rozwoju,  
w tym ewentualne plany poszerzania swoich granic. Poinformował, że Radni Klubu „Prawo  
i Sprawiedliwość” będą głosować przeciw podjęciu uchwały uważając, że w pierwszej 
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kolejności władze miasta powinny skupić się na działaniach zapewniających zwiększenie 
wpływów do budżetu Rzeszowa. 
 
Radny Pan Stanisław Ząbek -  przedstawiając uzasadnienie do propozycji przyłączenia 
sołectwa Malawa do Rzeszowa, powiedział: „Układ komunikacyjny - jeżeli zakończymy 
budowę obwodnicy południowej, od ul. Podkarpackiej do al. Sikorskiego - dalszy etap to 
przejście przez Łany i przysiółki Tyczyna i Białej, a później przez Malawę do E-4. 
Przedstawione rozwiązania komunikacyjne uzasadniają przyłączenie Malawy do Rzeszowa. 
Druga, bardzo ważna przesłanka do przyłączenia terenów sołectwa to bezpieczeństwo 
przeciwpowodziowe. Malawa leży w zlewni Potoku Młynówka. Co do rozwoju i poszerzenia 
Miasta – powinniśmy zbilansować osiągnięcia na terenach przyłączonych w kontekście 
rozwoju, np. Zwięczyca, Biała, i część gminy Krasne – tereny, na których zostanie wykonane 
połączenie do E-4, Przybyszówka – powstanie strefy ekonomicznej.” 
 
Radny Pan Witold Walawender – zauważył, że w wypowiedziach wójtów i burmistrzów 
okolicznych miejscowości podkreślany jest fakt, że samorządy te mają dobrą sytuacje 
finansową. Poinformował, że w „Gazecie Prawnej” z dnia 20 marca 2013 r. Ministerstwo 
Administracji i Cyfryzacji podało wskaźnik zadłużenia powiatów i gmin na 2013 r. obliczony 
na podstawie danych za lata 2010 – 2011 oraz III kwartału 2012 roku. Z danych tych wynika, 
że w Gminie Trzebownisko ww. wskaźnik jest poniżej zera i wynosi „– 4,2%”.  
Z przedstawionych danych wynika, że samorządy mogą nawet zbankrutować. Zauważył, że 
jest to jeden z argumentów przemawiających za połączeniem Rzeszowa z Gminą 
Trzebownisko. 
 
Radna Pani Jolanta Kaźmierczak - przypomniała, że w miesiącu grudniu odbył się kongres 
przestrzeni miejskiej, w którym udział wzięli wybitni urbaniści i profesorowie z tego zakresu. 
W trakcie spotkania przedstawiany był rys historyczny poszerzania Rzeszowa. Podczas 
wykładu przedstawiona była m.in. informacja, że w trakcie ww. procesu zawsze były 
sprzeciwy mieszkańców z przyłączanych terenów. Stwierdziła, że poszerzanie granic 
administracyjnych jest procesem stałym. Poinformowała, że radni Klubu „Platformy 
Obywatelskiej” poprą propozycje przedstawione w przedłożonym projekcie uchwały.  
 
Radny Pan Jerzy Jęczmienionka -  stwierdził, że mieszkańcy, Radni Miasta i władze 
Rzeszowa chcą rozwoju miasta. Zauważył, że wspomniany rozwój powinien odbywać się nie 
poprzez przyłączanie nowych terenów, a poprzez np. uzbrajanie terenów, tworzenie stref 
ekonomicznych, rozwój przemysłu, tworzenie warunków do powstawania nowych miejsc 
pracy. Zaznaczył, że w Rzeszowie, w ostatnich latach, powstają tylko galerie handlowe. 
Dodał, że w Rzeszowie, w tym na terenach już przyłączonych występuje wiele problemów, 
które Miasto musi rozwiązać. Nawiązując do materiału przekazanego Radnym – „Żyją długo  
i szczęśliwie. Gdzie? W Rzeszowie” – przytoczył fragment stanowiska dr Leszka Gajosa: 
„Rankingi mają to do siebie, że w zależności od tego, jakie kryteria uwzględniają, dają 
określony obraz.” Powołując się na artykuł w Gazecie „Wspólnota Samorządowa” dotyczący 
wykorzystania środków unijnych w rozbiciu na powiaty grodzkie poinformował, że zgodnie  
z przedstawionym w gazecie rankingiem, Rzeszów jest dopiero na 21 miejscu. Zauważył, że 
jest to bardzo niepokojące zjawisko. Dlatego też Miasto powinni skupić się na budowie 
nowych arterii komunikacyjnych, uzbrajaniu terenów inwestycyjnych, szczególnie w strefie 
ekonomicznej i jej otoczeniu, wykorzystaniu potencjału osób kończących rzeszowskie 
wyższe uczelnie, opracowywać plany zagospodarowania przestrzennego. Dodał, że rozwój 
miasta zależny będzie od realizacji ww. działań a nie od poszerzania granic 
administracyjnych. Poparł propozycję przyłączenia do Rzeszowa obszaru sołectwa Miłocin. 
Odnośnie propozycji przyłączenia terenów sołectwa Malawa stwierdził, że Rada Miasta nie 
powinna podejmować decyzji wbrew woli mieszkańców, którzy są przeciwni włączeniu ich 
terenów do Rzeszowa. Nawiązując do wypowiedzi Pani Marty Niewczas – 
Wiceprzewodniczącej Rady Miasta dotyczącej otrzymania bonusu w wysokości 100 mln zł. 
po połączeniu Rzeszowa z Gminą Trzebownisko przypomniał, że środki te można uzyskać 
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tylko w przypadku, gdy połączenie nastąpi za zgodą obu samorządów. Dotychczasowe 
wyniki konsultacji i stanowiska Rady Gminy Trzebownisko dowodzą, iż brak jest takiej zgody. 
 
Pan Tadeusz Ferenc - Prezydent Miasta – odnosząc się do wypowiedzi Radnego Pana 
Jerzego Jęczmienionki odnośnie przyznania gminie bonusa poinformował, że jest on 
przyznawany w przypadku połączenia całych gmin i nie ma znaczenia, czy mieszkańcy  
w konsultacjach wyrażą taką wolę. Nawiązując do wypowiedzi Radnego Pana Jerzego 
Cyprysia w sprawie przyjętych zmian budżetowych stwierdził, że na bieżąco prowadzona jest 
analiza wpływów i wydatków. Z chwilą stwierdzenia zmniejszonych wpływów np. z podatków 
PIT i CIT, podejmowana jest decyzja o ograniczeniu wydatków. Jest to konieczny zabieg aby 
utrzymać płynność finansową. Dodał, że dochody z podatku PIT w miesiącu styczniu wzrosły 
o ok. 139%, natomiast w lutym wyniosły tylko ok. 83%. Miasto w takich przypadkach musi 
reagować. Dlatego też proponowane są zmiany budżetu, które akceptuje Rada Miasta. 
Odnośnie wypowiedzi w sprawie powstawania galerii handlowych stwierdził, że Rzeszów 
ciągle się rozwija. Powstają obiekty handlowe wilkopowierzchniowe, ponieważ jest takie 
zapotrzebowanie. Zauważył, że w mieście nie buduje się tylko takich obiektów. Powstają 
nowe osiedla mieszkaniowe, w tym na terenach przyłączonych, np. na terenie przy ul.  
Bł. Karoliny Kózki na Osiedlu Przybyszówka, także na Osiedlu Biała i Budziwój intensywnie 
rozwija się budownictwo mieszkaniowe. Budowane są nowe połączenia komunikacyjne, 
parkingi, remontowane są ulice i chodniki. Zauważył, że obecnie w Rzeszowie jest ok. 60 tys. 
studentów, co świadczy o szybkim rozwoju szkolnictwa wyższego. Stwierdził, że Miasto musi 
pozyskiwać nowe tereny, aby mogło dalej się rozwijać. 
 
Pan Andrzej Dec - Przewodniczący Rady Miasta – odnosząc się do wypowiedzi 
przedmówcy odnośnie bonusa przysługującego z chwilą połączenia gmin stwierdził, że  
w ustawie o dochodach jednostek samorządu terytorialnego jest zapis: „Dla gminy powstałej 
w wyniku połączenia dwóch lub więcej gmin, w drodze zgodnych uchwał, wskaźnik udziału 
we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych, określony w art. 4 ust. 2,  
w okresie 5 lat, począwszy od dnia 1 stycznia roku następującego po roku, w którym podjęto 
decyzję o połączeniu, jest zwiększony o pięć punktów procentowych.”  Powyższy zapis 
jednoznacznie wskazuje, że bonus przysługuje tylko w przypadku, gdy rady gmin podejmą 
uchwały wyrażające zgodę na połączenie. Poinformował, że obecnie trwają prace  
w Ministerstwie Administracji i Cyfryzacji w sprawie zmiany ww. ustawy. Zauważył, że  
w ciągu 11 lat jej obowiązywania, w Polsce nie było przypadku dobrowolnego połączenia się 
gmin. 
 
Pan Marcin Stopa - Sekretarz Miasta - w nawiązaniu do wypowiedzi Prezydenta Miasta   
o bonusie, jaki gmina może otrzymać z chwilą połączenia się dwóch samorządów 
poinformował, że odbyło się spotkanie z udziałem Ministra Administracji i Cyfryzacji Pana 
Michała Boniego, na których była mowa o zmianie przepisów w tym zakresie oraz propozycja 
zwiększenia wskaźnika udziału w podatku dochodowego. Poinformował również, że kilka 
minut temu Rada Gminy Krasne podjęła uchwałę pozytywnie opiniującą przyłączenie Malawy 
do Rzeszowa.  
 
Radny Pan Wiesław Buż – zauważył, że kilka miesięcy wcześniej Rada Miasta podjęła 
uchwały w sprawie poszerzenia granic Rzeszowa. Zostały przeprowadzone konsultacje, 
których wynik został przedstawiony na dzisiejszej sesji. Poprosił o zwrócenie uwagi na ich 
wynik. Mieszkańcy Rzeszowa w przeważającej większości poparli propozycje przyłączenia 
do Rzeszowa terenów wskazanych w podjętych uchwałach. Wyniki konsultacji dają 
delegację Radnym do kontynuowania procesu poszerzania miasta. Poinformował, że Klub 
Radnych Sojuszu Lewicy Demokratycznej będzie głosował za przyjęciem uchwały w sprawie 
wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany granic miasta Rzeszowa oraz w przedmiocie 
połączenia miasta Rzeszowa i gminy Trzebownisko, a także wystąpienia z wnioskiem 
dotyczącym opiniowanych zmian terytorialnych. 
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Pani Marta Niewczas – Wiceprzewodnicząca Rady Miasta – stwierdziła, że „moralnym 
obowiązkiem Radnych jest głosowania w sprawie rozwoju Rzeszowa.” Przypomniała, że 
przyłączenie terenów Przybyszówki umożliwiło powstanie strefy ekonomicznej Dworzysko, 
która wzbogaci Rzeszów o nowe inwestycji i stworzy nowe miejsca pracy. Został zakończony 
pewien etap poszerzania miasta. Należy podjąć działania o pozyskanie nowych terenów,  
w tym o połączenie z Gminą Trzebownisko, aby następował dalszy rozwój, aby była 
możliwość dalszego inwestowania w infrastrukturę miasta.  
 
Pan Andrzej Dec - Przewodniczący Rady Miasta -  stwierdził, że „propozycja przyłączenia 
do Rzeszowa terenów sołectwa Malawa jest nieporozumieniem.” Dodał, że rozumie intencje 
Rady GminyKrasne, która pozytywnie zaopiniowała propozycję przyłączenia do Rzeszowa 
Malawy. Zauważył, że jest to obszar, który wymaga dużych nakładów finansowych na 
inwestycje. Odnosząc się do wypowiedzi Radnego Pana Stanisława Ząbka w sprawie 
pozyskania terenów w związku z budową połączenia drogowego Rzeszowa – przez Malawę 
- do drogi E-4 zauważył, że ten argument jest sprzeczny z interesami Miasta. Brak jest 
uzasadnienie do przejmowanie terenów i budowy drogi w przypadku, gdy jest to droga 
krajowa. Zwrócił uwagę, że obwodnica południowa zostanie wykonana za ok. 15 lat. Dopiero 
po zakończeniu tego etapu będzie wykonywane przedłużenie. Dlatego też budowa tych 
połączeń komunikacyjnych nie może być jednym z argumentów za przyłączeniem sołectwa 
Malawy do Rzeszowa. Również powoływanie się na potrzebę uregulowania Potoku 
Młynówka „jest nietrafione.” Przypomniał, że jest to zadanie własne Urzędu 
Marszałkowskiego. Dodał, że dobrym rozwiązaniem byłoby przyłączenie terenów Miłocina. 
Zauważył, że Miasto nie wykorzystało możliwości przedstawienia mieszkańcom 
wspomnianego sołectwa korzyści wynikających z przyłączenia do Rzeszowa, stąd 
niekorzystny wynik konsultacji. Poinformował, że w związku z tym wynikiem poprze wniosek 
Radnego Pana Jacka Kiczka o wykreślenie z §1 pkt 1 ppkt c, tj. z gminy Krasne obszaru 
sołectwa Malawa. 
 
Pan Tadeusz Ferenc - Prezydent Miasta – stwierdził, że zadaniem Miasta jest m.in. 
„stwarzania mieszkańcom Rzeszowa i terenów przyłączanych dobrych warunków do życia.” 
Podał przykład mieszkańców Matysówki, którzy wystąpili z prośbą o podłączenie ich 
nieruchomości do rzeszowskich wodociągów. Miejskie Przedsiębiorstwo Wodociągów  
i Kanalizacji otrzymało polecenie wykonania tych przyłączy. Mieszkańcy Pogwizdowa  
i Malawy występują z wnioskami o przyłączenie terenów ich sołectw do Rzeszowa. 
Zauważył, że bardzo często mieszkańcy są przeciwni, w początkowym okresie, przyłączaniu 
ich miejscowości do Rzeszowa, „ale później są zadowoleni.” Stwierdził, że należy 
podejmować perspektywiczne decyzje. Rzeszów systematycznie zwiększa swoją 
powierzchnię. Obecnie obszar miasta wynosi 117 km² i liczy ok. 200 tysięcy mieszkańców. 
Dodał, że jako Prezydent Miasta będzie występował z propozycjami poszerzania granic 
administracyjnych miasta oraz podejmował działania dające w efekcie rozwój Rzeszowa  
i poprawę warunków życia mieszkańcom. Stwierdził, że musi następować dalsze 
poszerzania, dalszy rozwój, aby Rzeszów mógł pretendować do miana miasta 
metropolitarnego.  
 
Radny Pan Robert Kultys – stwierdził, że kwestie poszerzania miasta powinny zostać 
uregulowane kompleksowo. Poinformował, że nie poprze wniosku Radnego Pana Jacka 
Kiczka. Zauważył, że Rada Miasta rozpatruje wycinkowe propozycje dotyczące przyłączania 
nowych terenów bez spójnej polityki w tym zakresie.  Dodał, że w pierwszej kolejności należy 
opracować i przyjąć koncepcję „budowy dużego miasta, która będzie podstawą działań  
w zakresie dalszego poszerzania Rzeszowa.” Na jej podstawie określić potrzeby miasta  
i dopiero później występować z wnioskami o przyłączenie danych terenów, niezbędnych do 
realizacji konkretnych zamierzeń. Przyznał, że dużym sukcesem Prezydenta i Rady Miasta 
było poszerzenie Rzeszowa w latach 2006 i 2007, według koncepcji przygotowanej przez 
urbanistów.  
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Pan Tadeusz Ferenc - Prezydent Miasta - odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy 
poinformował, że przyłączenie w 2006 roku terenów Załęża i Słociny było skutkiem 
wcześniejszych decyzji, m.in. uchwał Rady Gminy Krasne. Zauważył, że o ich przyłączeniu 
nie decydowały opinie urbanistów. Były to działania samorządów. 
 
Radny Pan Stanisław Ząbek - przypomniał, że w 1997 roku część Białej została 
przyłączona do Rzeszowa. Podobna sytuacja dotyczyła terenów Drabinianki, Zwięczycy,  
a wcześniej Ruskiej Wsi. Władze ościennych gmin nie inwestowały na obszarach 
sąsiadujących z terenami przyłączonymi, wychodząc z założenia, iż zostaną one 
przyłączone do Rzeszowa. Teraz takie zjawiska występują na terenach Malawy, Miłocina  
i Pogwizdowa.  
 
Radny Pan Robert Kultys – ad vocem wypowiedzi Pana Tadeusza Ferenca - Prezydenta 
Miasta - przypomniał, że Biuro Rozwoju Miasta Rzeszowa opracowało koncepcję 
przyłączania terenów do Rzeszowa, obejmującą obszar kilku sołectw. Rada Miasta podjęła 
decyzję o ich przyłączeniu na podstawie koncepcji opracowanej przez urbanistów.   
 
Radny Pan Bogusław Sak – zauważył, na podstawie opinii zewnętrznych i wynikach 
rankingów, że Rzeszów systematycznie rozwija się. Zaznaczył, że wolą mieszkańców, 
wyrażoną w konsultacjach, jest dalsze poszerzanie granic Rzeszowa, dalszy rozwój miasta. 
Radni Miasta mają więc mandat społeczny do podejmowania decyzji o wystąpieniu  
z wnioskiem o przyłączanie nowych terenów. Przypomniał, że Miasto podjęło współpracę  
z ościennymi gminami w zakresie realizacji wspólnych projektów finansowanych z Unii 
Europejskiej. Jest to bardzo ważne działanie mając na uwadze możliwość pozyskania 
środków zewnętrznych w perspektywie unijnej 2014 – 2020.  
 
Pan Marcin Stopa - Sekretarz Miasta -  poinformował, że każdy wniosek dotyczący zmiany 
granic administracyjnych Rzeszowa zawiera analizę urbanistyczną. Dla każdego terenu są 
przygotowane opracowania urbanistyczne zawierające m.in. uzasadnienie i wskazanie 
sposobu jego zagospodarowania. Również do omawianego projektu uchwały zostały 
sporządzone odpowiednie opracowania urbanistyczne i opinie.  
 
Radna Pani Jadwiga Stręk – stwierdziła, że nie można określać przeciwników przyłączania 
nowych terenów do Rzeszowa jako Radnych, którzy nie chcą rozwoju miasta. Zauważyła, że 
jest bardzo dużo potrzeb w zakresie remontów i inwestycji na poszczególnych Osiedlach. 
Podała przykład Osiedla Staromieście, gdzie w obrębie ul. Staromiejskiej i Borowej stan dróg 
i chodników jest bardzo zły. Dodała, że są jeszcze inne, drobne potrzeby, np. ustawianie wiat 
przystankowych na Osiedlu, „które ułatwią życie mieszkańcom.” Poinformowała, że jest 
przeciwna podjęciu uchwały w sprawie  wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany granic miasta 
Rzeszowa oraz w przedmiocie połączenia miasta Rzeszowa i Gminy Trzebownisko, a także 
wystąpienia z wnioskiem dotyczącym opiniowanych zmian terytorialnych z uwagi na 
potrzebę zainwestowania dużych środków w budowę infrastruktury na tych terenach, przy 
dużych potrzebach finansowych na inwestycje niezbędne do realizacji w Rzeszowie.  
 
Pan Tadeusz Ferenc - Prezydent Miasta - poinformował, że odbyło się szereg spotkań  
z mieszkańcami w sprawie budowy ul. Borowej. Było wiele zastrzeżeń i protestów odnośnie 
pozyskania terenów na realizację powyższego zadania. Dodał, że ul. Borowa będzie 
realizowana. Stwierdził, że na Osiedlu Staromieście realizowane są duże inwestycje, np. 
została przebudowana ul. Warszawska oraz będzie modernizowana ul. Lubelska  
i Krogulskiego. Został wyremontowany budynek dawnego kina Goplana, który obecnie służy 
mieszkańcom. Przyjął do realizacji zgłoszenie dotyczące budowy wiaty przystankowej przy  
ul. Staromiejskiej. 
 
Radny Pan Witold Walawender - stwierdził, że należy podjąć działania zmierzające do 
uzyskania przez Rzeszów statusu miasta metropolitarnego. Jednym z takich działań jest 
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proces poszerzania miasta i należy go kontynuować. Zaproponował rozważenie możliwości, 
w związku z brakiem zgody Rady Gminy Trzebowniski na połączenie, utworzenie – na wzór 
Warszawy – dzielnicy Trzebowniska w obrębie Rzeszowa, z odrębnym budżetem. 
 
Radny Pan Jerzy Cypryś - w nawiązaniu do wypowiedzi Sekretarza Miasta Pana Marcina 
Stopy odnośnie analizy urbanistycznej opracowywanej dla przyłączanych terenów poprosił  
o przedstawienie informacji na temat planów zagospodarowania i koncepcji zabudowy  
terenów wskazanych w omawianym projekcie uchwały. 
 
Pan Marcin Stopa - Sekretarz Miasta - poinformował, że Biuro Rozwoju Miasta Rzeszowa 
opracowało wspomnianą analizę. Stwierdził, że jeżeli Państwo Radni są zainteresowani 
zapoznaniem się z wnioskami i załącznikami, zostaną one udostępnione. 
 
Pan Tadeusz Ferenc - Prezydent Miasta - poinformował, że zostały przygotowane 
wstępne, ogólne koncepcje zagospodarowania terenów zaproponowanych w projekcie 
uchwały do przyłączenia, do Rzeszowa. Zakładają one m.in. przeznaczenie terenów Malawy 
pod budownictwo mieszkaniowe oraz bazę sportowo – rekreacyjną. Tereny Gminy 
Trzebownisko, wraz z lotniskiem, byłyby przeznaczone na utworzenie strefy ekonomicznej. 
Zakłada się także przedłużenie ul. Lubelskiej do lotniska. Rozważana była także możliwość, 
w porozumieniu z Polskimi Kolejami Państwowymi, budowy linii kolejowej do lotniska. 
Odnośnie sposobu zagospodarowania Miłocina przypomniał, że jest to teren o powierzchni 
0,8 ha i liczy ok. 800 mieszkańców. Stwierdził, że możliwe jest jego zagospodarowanie pod 
budownictwo mieszkaniowe i wsparcie rozwoju strefy ekonomicznej. Przyłączenie 
Pogwizdowa umożliwi przedłużenie ul. Warszawskiej oraz budowę obiektów sportowych.  
 
Radny Pan Mirosław Kwaśniak - zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji i przystąpienie do 
głosowania. 
 
Radny Pan Robert Kultys -  zawnioskował o przedstawienie, przed głosowaniem, analizy 
urbanistycznej określającej sposób zagospodarowania terenów wskazanych w projekcie 
uchwały. 
 
Pan Andrzej Dec - Przewodniczący Rady Miasta -  zauważył, że Komisja Gospodarki 
Przestrzennej powinna wystąpić o przekazanie ww. analizy przed omawianiem projektu 
uchwały w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany granic miasta Rzeszowa oraz  
w przedmiocie połączenia miasta Rzeszowa i gminy Trzebownisko, a także wystąpienia  
z wnioskiem dotyczącym opiniowanych zmian terytorialnych. 
 
Radny Pan Robert Kultys -  poinformował, że na posiedzeniach Komisji Gospodarki 
Przestrzennej, na pytania dotyczące analiz urbanistycznych związanych z poszerzaniem 
granic miasta, Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa Pani Anna Raińczuk informowała, 
że wszystkie sprawy związane z przyłączaniem nowych terenów leżą w gestii Pełnomocnika 
Prezydenta Miasta Rzeszowa ds. Poszerzania Granic. 
 
Pan Tadeusz Ferenc - poinformował, że pierwsze spotkanie w sprawie poszerzenia granic 
Rzeszowa odbyło się 17 marca 2003 roku w Zwięczycy. Uczestniczyła w nim m.in. Dyrektor 
Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa Pani Anna Raińczuk, która przedstawiła propozycję 
dotyczącą przyłączania terenów z sąsiednich gmin do Rzeszowa. Rozważane były 
propozycje dotyczące przyłączania wszystkich trenów przyległych do miasta. Stwierdził, że 
przy całej wiedzy oraz zaangażowaniu Pani Anny Raińczuk w proces przygotowania 
propozycji poszerzania granic, nie jest możliwe aby nie chciała udzielać informacji  
na powyższy temat.  
 
Radny Pan Robert Kultys - poinformował, że Pani Anna Raińczuk - Dyrektor Biura Rozwoju 
Miasta Rzeszowa, na posiedzeniach Komisji Gospodarki Przestrzennej prezentowała, 
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bardzo rzetelne, analizy dotyczące terenów: Słociny, Przybyszówki, Zwięczycy i Załęża. 
Stwierdził, że brak było materiałów dotyczących terenów wskazanych w omawianym 
projekcie uchwały. 
 
Pan Andrzej Dec - Przewodniczący Rady Miasta - zamknął dyskusję. 
 
Pan Tadeusz Ferenc - Prezydent Miasta - przed głosowaniem wniosku Radnego Pana 
Jacka Kiczka o wykreśleniu z §1 pkt 1 ppkt c, tj. z gminy Krasne obszaru sołectwa Malawa 
poprosił o wzięcie pod uwagę uchwałę Rady Gminy Krasne, która pozytywnie zaopiniowała 
przyłączenie ww. terenów do Rzeszowa. Stwierdził, że „przyjęcie wniosku będzie szkodliwym 
działaniem w stosunku do mieszkańców Malawy i Rzeszowa.” 
 
 Wniosek Radnego Pana Jacka Kiczka o wykreśleniu z §1 pkt 1 ppkt c, tj. z gminy 
Krasne obszaru sołectwa Malawa został odrzucony 16 głosami, przy 3 głosach przeciwnych  
i 4 głosach wstrzymujących. 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany granic miasta Rzeszowa 
oraz w przedmiocie połączenia miasta Rzeszowa i gminy Trzebownisko, a także wystąpienia  
z wnioskiem dotyczącym opiniowanych zmian terytorialnych /w zaproponowanej wersji/ 
została przyjęta 14 głosami „za”, przy 7 głosach przeciwnych, przy 2 głosach 
wstrzymujących. 
 
Ad. 9. 
Pan Roman Holzer - Zastępca Prezydenta Miasta - przedstawił projekt uchwały 
zmieniający uchwałę Nr XLIV/845/2012 Rady Miasta Rzeszowa z dnia  18 grudnia 2012 r.  
w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Miasto 
Rzeszów (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem i załącznikiem, stanowi załącznik nr 16 do 
protokołu).  
 
Pani Marta Niewczas - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta - poprosiła o informację jak 
będzie rozwiązany problem zanieczyszczeń pozostawianych przez psy, szczególnie na 
chodnikach i terenach zielonych. Zauważyła, że brak jest polityki informacyjnej Miasta w tym 
zakresie. Stwierdziła, że wspomniany problem należy radykalnie rozwiązać z uwagi na 
estetykę miasta, ale także względy zdrowotne. 
 
Pan Roman Holzer - Zastępca Prezydenta Miasta - oznajmił, że zostanie przygotowana 
szczegółowa informacja na powyższy temat. 
 
Radna Pani Jolanta Kaźmierczak - zapytała czy zmienił się obszar objęty całkowitym 
zakazem chowu zwierząt? 
 
Pan Roman Holzer - Zastępca Prezydenta Miasta - przypomniał, że strefa obejmująca 
obszar, na którym będzie obowiązywał zakaz chowu zwierząt została już wyznaczona  
w Uchwale Nr XLIV/845/2012 Rady Miasta Rzeszowa z dnia 18 grudnia 2012 r. Na tym 
terenie nie będą wydawane nowe pozwolenia. Nie planuje się jej rozszerzenia. 
 

Uchwała zmieniająca uchwałę Nr XLIV/845/2012 Rady Miasta Rzeszowa z dnia  
18 grudnia 2012 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości  
i porządku na terenie Gminy Miasto Rzeszów (w zaproponowanej wersji) została przyjęta 
jednogłośnie (22 głosami „za”). 
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Ad. 10. 
Pan Roman Holzer - Zastępca Prezydenta Miasta - przedstawił projekt uchwały 
zmieniający uchwałę Nr XLIV/844/2012 Rady Miasta Rzeszowa z dnia  18 grudnia 2012 r.  
w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów,  
w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 17 do 
protokołu).  
 
Pan Andrzej Dec - Przewodniczący Rady Miasta - zauważył, że Rada Miasta podjęła 
uchwałę w sprawie sposobu naliczania odpłatności za odbiór odpadów komunalnych  
w czasie, gdy nie było możliwości różnicowania tych sposobów. Obecnie ustawodawca 
dopuszcza taka możliwość. Poprosił o informację, czy rozpatrywana jest zmiana sposobu 
naliczania opłat.   
 
Pan Roman Holzer - Zastępca Prezydenta Miasta – poinformował, że obecnie trwa analiza 
nowelizacji ustawy. Na najbliższej sesji zostaną zaproponowane zmiany. 
 

Uchwała zmieniająca uchwałę Nr XLIV/844/2012 Rady Miasta Rzeszowa z dnia  
18 grudnia 2012 r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług  
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi (w zaproponowanej wersji) została 
przyjęta jednogłośnie (21 głosami „za”). 
 
Ad. 11. 
Pan Roman Holzer - Zastępca Prezydenta Miasta - przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 
ścieków na terenie Gminy Miasto Rzeszów przedstawionych przez Gospodarkę Komunalną 
Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością, 36 – 040 Boguchwała, ul. Kolejowa 15a (projekt 
uchwały, wraz z uzasadnieniem i załącznikiem, stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  
i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miasto Rzeszów przedstawionych 
przez Gospodarkę Komunalną Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością, 36 – 040 
Boguchwała, ul. Kolejowa 15a (w zaproponowanej wersji) została przyjęta jednogłośnie  
(20 głosami „za”). 
 
Ad. 12. 
Pan Marek Ustrobiński - Zastępca Prezydenta Miasta - przedstawił projekt uchwały  
w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 
Gminy Miasto Rzeszów /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 19 do 
protokołu/.  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 
na terenie Gminy Miasto Rzeszów (w zaproponowanej wersji) została przyjęta jednogłośnie 
(20 głosami „za”). 
 
Ad. 13. 
Pan Marek Ustrobiński - Zastępca Prezydenta Miasta - przedstawił projekt uchwały  
w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów  
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i Kanalizacji Spółki z o.o. w Rzeszowie o wartość 101 885,64 zł (projekt uchwały, wraz  
z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 20 do protokołu).  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Miejskiego Przedsiębiorstwa 
Wodociągów i Kanalizacji Spółki z o.o. w Rzeszowie (w zaproponowanej wersji) została 
przyjęta jednogłośnie (21 głosami „za”). 

 

Ad. 14. 
Pan Marek Ustrobiński - Zastępca Prezydenta Miasta - przedstawił projekt uchwały  
w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów  
i Kanalizacji Spółki z o.o. w Rzeszowie o wartość 22 319,30 zł (projekt uchwały, wraz  
z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 21 do protokołu).  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Miejskiego Przedsiębiorstwa 
Wodociągów i Kanalizacji Spółki z o.o. w Rzeszowie (w zaproponowanej wersji) została 
przyjęta jednogłośnie (20 głosami „za”). 
 

Ad. 15. 

Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta - przedstawił projekt uchwały  
w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości (projekt uchwały, wraz  
z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 22 do protokołu).  
 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości (w zaproponowanej 
wersji) została przyjęta jednogłośnie (22 głosami „za”). 
 
Ad. 16. 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta - przedstawił projekt uchwały  
w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie wieczyste nieruchomości położonej  
w Rzeszowie przy ul. Granicznej i Zielonej (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, stanowi 
załącznik nr 23 do protokołu).  
 
 
Radny Pan Jerzy Cypryś – przypomniał, że na poprzedniej sesji, decyzją Rady Miasta, 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie wieczyste 
nieruchomości położonej w Rzeszowie przy ul. Granicznej i Zielonej, został skierowany do 
prac w Komisji z założeniem, że Komisja spotka się z przedstawicielami mieszkańców 
Osiedla Drabinianka celem omówienia wszystkich spraw spornych. Miały zostać 
przedstawione plany Miasta odnośnie sposobu zagospodarowania ww. terenu. Radny Pan 
Czesław Chlebek, Przewodniczący Klubu Radnych „Rozwój Rzeszowa, popierając 
zamierzenie budowy kortów tenisowych, przyznał jednocześnie na łamach prasy, że temat 
budzi wiele kontrowersji i niezbędne jest spotkanie z mieszkańcami oraz przedstawicielami 
samorządowej Rady Osiedla w sprawie wypracowania wspólnego stanowiska i przyjęcia 
sposobu zagospodarowania terenu przy ul. Zielonej – Granicznej. Także Radny Wiesław Buż 
– Przewodniczący Klubu Radnych Sojuszu Lewicy Demokratycznej, na łamach „Nowin” 
deklarował spotkanie członków Komisji Gospodarki Komunalnej, Mieszkalnictwa i Ochrony 



18 
 

Środowiska lub Komisji Kultury, Sportu i Turystyki z mieszkańcami Osiedla Drabinianka 
celem wypracowania najlepszego rozwiązania w zakresie zagospodarowania terenu. 
Zauważył, że składając takie deklaracje, Radni powinni dołożyć wszelkich starań, aby doszło 
do spotkania wszystkich zainteresowanych stron. Poinformował, że dopiero po artykułach 
prasowych, zostało zwołane posiedzenie Komisji Gospodarki Komunalnej, Mieszkalnictwa  
i Ochrony Środowiska Rady Miasta Rzeszowa, na które zostali zaproszeni przedstawiciele 
Rady Osiedla. Stwierdził, że wszystkie propozycje Miasta, które budzą kontrowersje powinny 
być uzgadniane z mieszkańcami i samorządowymi Radami Osiedli. Inwestorzy powinni 
współpracować z mieszkańcami. Stwierdził, że należy odłożyć podjęcie decyzji do czasu 
opracowania planu zagospodarowania przestrzennego, w którym zostanie wskazany sposób 
zagospodarowania działek. Przypomniał, że w dniu 31 maja 2011 roku Rada Miasta podjęła 
uchwałę, wobec której zgłaszał sprzeciw, zgodnie z którą była możliwość sprzedaży części 
terenu. Zauważył, że w trakcie debaty nad ww. projektem uchwały zostały zgłoszone 
następujące deklaracje: Prezydent Miasta Pan Tadeusz Ferenc powiedział: „W rejonie  
ul. Granicznej i Zielonej, z uwagi na sąsiedztwo domów jednorodzinnych, może być 
realizowana wyłącznie zabudowa jednorodzinna”. Pan Marek Ustrobiński – Zastępca 
Prezydenta Miasta, powiedział: „W przypadku, gdy nie ma miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obowiązuje zasada tzw. dobrego sąsiedztwa. Na terenie 
przedstawionym na załączniku graficznym można realizować tylko bliźniaki lub szeregówki.” 
Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa 
powiedział: Jeżeli chodzi o teren w rejonie ul. Granicznej i Zielonej, to w najbliższym 
sąsiedztwie może być realizowana wyłącznie zabudowa mieszkaniowa jednorodzinna.” 
Zauważył, że pomimo tych deklaracji, kilka miesięcy temu mieszkańcy otrzymali informację, 
że Miasto planuje budowę bloków komunalnych na wskazanym terenie. Z uwagi na 
sprzeczne informacje zaproponował, aby członkowie Komisji Gospodarki Komunalnej, 
Mieszkalnictwa i Ochrony Środowiska, oraz przedstawiciele Urzędu Miasta, spotkali się  
z mieszkańcami Osiedla Drabinianka w celu wyjaśnienia wszystkich wątpliwości  
i uzgodnienia sposobu zagospodarowania terenu przy ul. Granicznej – Zielonej. Zauważył, 
że samorząd mieszkańców powinien mieć wpływ na sposób zagospodarowania terenu, 
zgodnie z zapisami Statutów Osiedli. 
 
Pan Tadeusz Ferenc - Prezydent Miasta – zauważył, że Radny Pan Jerzy Cypryś w swojej 
wypowiedzi poruszył kilka wątków, w tym dotyczący budownictwa komunalnego. Zwrócił 
uwagę, że omawiany projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie 
wieczyste nieruchomości położonej w Rzeszowie przy ul. Granicznej i Zielonej,  
z przeznaczeniem pod budowę kortów tenisowych. Zauważył, że odnośnie sposobu 
zagospodarowania pozostałej części terenu, Rada Miasta będzie podejmować decyzje  
w późniejszym terminie. Poprosił o ukierunkowanie dyskusji tylko do zakresu planowanej 
budowy obiektów sportowych i rekreacyjnych. 
 
Radny Pan Jerzy Cypryś -  ad vocem – stwierdził, że w pierwszej kolejności należy 
opracować szczegółowy plan zagospodarowania przestrzennego, który określi sposób 
zagospodarowania działek przy ul. Granicznej – Zielonej. Powiedział: „Poruszyłem kwestie 
mieszkaniówki żeby wykazać brak konsekwencji w decyzjach Miasta. Jeżeli w miesiącu maju 
mówi się o zabudowie jednorodzinnej, a potem proponuje się budowę bloku, wówczas 
mieszkańcy mają prawo nie wierzyć.” 
 

Radny Pan Bogusław Sak - przypomniał, że samorządowe Rady Osiedla są organem 
pomocniczym Miasta. Na sesji Rady Miasta była mowa o spotkaniu Radnych  
z mieszkańcami. Zauważył, że organizatorem takiego spotkania powinna być Rada Osiedla, 
jako organ samorządowy i gospodarz Osiedla Drabinianka. Woli takiego spotkania nie było. 
Radni, członkowie Komisji Gospodarki Komunalnej, Mieszkalnictwa i Ochrony Środowiska 
nie zostali zaproszeni na spotkanie z mieszkańcami. Dodatkowo Komisja wystąpiła z prośbą 



19 
 

o przekazanie wszystkich materiałów związanych z protestem mieszkańców. Otrzymała 
pismo z „Listą podpisów z dnia 12 lutego 2013 r. – Protest mieszkańców Dzielnicy 
Drabinianka przeciwko usytuowaniu bloku komunalnego oraz innych inwestycji budownictwa 
wysokiego na terenach zielonych, rekreacyjnych, zlokalizowanych pomiędzy ul. Zieloną – 
Graniczną w Rzeszowie.” Z inicjatywy Komisji odbyło się spotkanie z przedstawicielami Rady 
Osiedla, podczas którego nie zostały przedstawione nowe, dodatkowe informacje. Stwierdził, 
że należy rozważyć, czy dotychczasowe działania nie polegają tylko na zablokowaniu 
propozycji Prezydenta Miasta, która jest zgodna z wolą mieszkańców, aby na działce  
o powierzchni 77 arów powstały obiekty związane ze sportem i rekreacją, a nie obiekty 
mieszkalne. Dodał, że na Osiedlu Drabinianka funkcjonuje już bardzo dobrze zorganizowane 
kąpielisko miejskie z placem zabaw dla dzieci i parkingiem. Trwają dalsze inwestycje na tym 
terenie w infrastrukturę wypoczynkową. Należy się zatem zastanowić nad sensem 
inwestowania w podobną infrastrukturę w rejonie ul. Granicznej – Zielonej. Poinformował, że 
Komisja Gospodarki Komunalnej, Mieszkalnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie 
zaopiniowała omawiany projekt uchwały. Zawnioskował o jego przyjęcie.  

Pan Tadeusz Ferenc - Prezydent Miasta – zauważył, że jest wiele wątpliwości co do 
rzetelności zbierania podpisów pod protestem mieszkańców. Na liście popierającej protest 
jest podpisany tylko 1 mieszkaniec z ul. Granicznej. Nikt z mieszkańców ul. Zielonej nie 
podpisał się pod nim. Za to wspomniany protest podpisywali mieszkańcy, których 
nieruchomości oddalone są od ul. Granicznej – Zielonej nawet o 2 kilometry. Zauważył, że 
obiekty sportowe są bardzo potrzebne w Rzeszowie. Dodał, że w niektórych państwach 
kładzie się wielki nacisk na ich budowę, traktując je jako program profilaktyki zdrowotnej.  
W tym przypadku niezrozumiały jest protest wobec zamiarów budowy nowoczesnych 
obiektów sportowych, które będą służyć także mieszkańcom Osiedla Drabinianka. 
Uzasadnieniem do ich budowy jest także bliskie sąsiedztwo akademików wyższych uczelni. 
Mieszkańcy i Rada Osiedla w swoich wystąpieniach wskazują potrzebę budowy 
ogólnodostępnego piłkarskiego boiska sportowego. Odnosząc się do tej propozycji wskazał, 
że boisko znajduje się przy Kwiatkowskiego. Należy podjąć tylko działania, których celem 
będzie uatrakcyjnienie tego obiektu, wraz z otoczeniem.  

Radna Pani Jolanta Kaźmierczak – zauważyła, że mieszkańcy Osiedla powinni mieć wpływ 
na sposób zagospodarowania terenu. Przypomniała, że w 2005 roku mieszkańcy złożyli 
propozycję dotyczącą zagospodarowania terenu przy ul. Zielonej – Granicznej „na sport  
i rekreację”. Na podstawie tej propozycji Miasto, w 2006 roku, przystąpiło do opracowania 
planu zagospodarowania dla ww. terenu a później Radzie został przedłożony projekt 
uchwały o rezygnacji z przystąpienia do opracowania tego planu. Został on odrzucony. 
Zauważyła, że na przestrzeni kilku lat były zgłaszane różne propozycje dotyczące sposobu 
zagospodarowania wspomnianego terenu, np. z jego przeznaczeniem pod budownictwo 
mieszkaniowe realizowane przez Agencję Mienia Wojskowego, budowę osiedlowego domu 
kultury. Przypomniała, że mieszkańcy wnioskowali o zachowanie terenów zielonych z funkcją 
sportową i rekreacyjną. Są natomiast przeciwni jego przeznaczeniu na funkcje komercyjne  
i związane z budownictwem mieszkaniowym. Zawnioskowała o przyspieszenie opracowania 
planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu przy ul. Zielonej – Granicznej. 
Stwierdziła, że zagospodarowanie tego terenu nie może być „chaotyczne”, a plan 
zagospodarowania powinien uwzględniać propozycje mieszkańców. Poprosiła o rozważenie 
możliwości budowy kortów tenisowych na terenie Osiedla przy ul. Błogosławionej Karoliny, 
gdzie mieszkańcy oczekują takich inwestycji. 
 
Radna Pani Jadwigą Stręk - odnosząc się do wypowiedzi Prezydenta Miasta w sprawie 
podpisów pod protestem zauważyła, że planowana inwestycja dotyczy wszystkich 
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mieszkańców osiedla, a nie tylko właścicieli nieruchomości przy ul. Zielonej – Granicznej. 
Stwierdziła, że korty, wraz z zapleczem, będą przedsięwzięciem komercyjnym. Za 
korzystanie z tych urządzeń będą pobierane opłaty. Dlatego też mieszkańcy protestują 
wobec planów takiego zagospodarowania terenu, wnioskując o jego zagospodarowanie  
w sposób umożliwiający bezpłatne korzystanie z infrastruktury sportowej i rekreacyjnej. 
Odnośnie spotkań z mieszkańcami i przedstawicielami Rad Osiedli zauważyła, że ich 
inicjatorem powinni być Radni Miasta, lub Komisje. Podała przykład spotkania  
z mieszkańcami Osiedla Baranówka w sprawie budowy drogi, gdzie jego organizatorem była 
Rada i Urząd Miasta. 
 
Radny Pan Jerzy Cypryś  zauważył, że organizatorem prac Komisji jest jej 
Przewodniczący. W przypadku złożenia deklaracji na sesji Rady Miasta o wyjazdowym 
posiedzeniu Komisji, to Przewodniczący Komisji powinien go zarządzić i zorganizować. Nie 
jest rolą samorządu mieszkańców ustalanie trybu pracy Komisji.  
 
Radny Pan Czesław Chlebek – przypomniał, że na ostatniej sesji Rady Miasta poparł 
wniosek o zdjęcie z porządku obrad projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie 
w użytkowanie wieczyste nieruchomości położonej w Rzeszowie przy ul. Granicznej  
i Zielonej, kierując się m.in. protestem podpisanym przez około 500 osób. Zaznaczył, nie  
miał wiedzy, iż protest dotyczy planów budowy bloku komunalnego oraz wysokiego 
budownictwa mieszkaniowego, które ma być realizowane przez dewelopera, a nie budowy 
kortów tenisowych. Zauważył, że Radni zostali wprowadzeni w błąd przez 
Przewodniczącego Rady Osiedla Drabinianka. Zaznaczył, że inicjatorem spotkania powinna 
być Rada Osiedla, jako gospodarz terenu. Ponieważ takie spotkanie nie doszło do skutku,  
a posiedzenie Komisji Gospodarki Przestrzennej, która jest władna opiniować plany 
zagospodarowania danego terenu odwołano, zwołał posiedzenie Komisji Kultury, Sportu  
i Turystyki, z udziałem Zastępców Prezydenta Miasta Pana Romana Holzera i Stanisława 
Sienko oraz Dyrektora Biura Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa Pana Grzegorza 
tarnowskiego, którego celem było zapoznanie się z całością dokumentacji w sprawie 
zagospodarowania terenu przy ul. Zielonej – Granicznej. Poprosił Przewodniczącego Rady 
Osiedla Drabinianka o wyjaśnienia w sprawie protestu mieszkańców. 
 
Pan Zbigniew Grabowski - Przewodniczący Rady Osiedla Drabinianka – poinformował, 
że inicjatorami zbierania podpisów pod protestem byli mieszkańcy Osiedla, a nie Rada 
Osiedla. Przytoczył fragment pisma mieszkańców, dołączonego do list z podpisami,  
w sprawie zagospodarowania terenu przy ul. Graniczna – Zielona: „W imię wspólnego dobra 
naszej społeczności, która jest bardzo zżyta z tym miejscem, żądamy odwołania propozycji 
związanych z inwestycjami budowlanymi na terenach zielonych i rekreacyjnych między  
ul. Zielona i Graniczną. Prosimy o pozostawienie całej działki, tj. 2,5 ha jako terenów 
zielonych i rekreacyjnych, odliczając Cmentarz Choleryków i strefę ochronną. Żądamy 
konsultacji, gdyby pojawiły się jakieś nowe plany. Składamy wniosek o wprowadzenie 
zmiany do Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego na teren 
pomiędzy ul. Graniczną i Zieloną. Wnosimy o zmianę terenu pod budownictwo wielorodzinne 
na tereny zielone i rekreacyjne.” Zaznaczył, że powyższe pismo zostało dołączone do list  
z podpisami mieszkańców w ilości 600. Dodał, że mieszkańcy są oburzeni dotychczasowym 
sposobem postepowania władz miasta. Odbyła się już publiczna dyskusja dotycząca planu 
zagospodarowania przestrzennego. Do dnia 2 kwietnia br. wszyscy zainteresowani mogą 
zgłaszać uwagi i wnioski do planu. Nie czekając na ich rozstrzygnięcie Miasto przedkłada 
projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia części nieruchomości, z przeznaczeniem na 
budowę kortów, a w dalszej części pod budownictwo mieszkaniowe. Odczytał pismo Rady 
Osiedla Drabinianka, skierowane do Przewodniczącego Rady Miasta, w sprawie 
przeprowadzenia wizji lokalnej oraz zawierające propozycje mieszkańców odnośnie sposobu 
zagospodarowania terenu przy ul. Zielona – Graniczna /pismo z dnia 18 marca 2013 r. 
stanowi załącznik nr 24 do protokołu/. 
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Pani Marta Niewczas - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta - stwierdziła, że w Rzeszowa 
powstała bogata infrastruktura sportowa. Został rozbudowany stadion miejski, powstała hala 
widowiskowo – sportowa, wybudowano orliki, odnowiono szereg boisk do gry w piłkę nożną 
przy szkołach i na osiedlach. Stwierdziła, że obecnie „przyszedł czas na budowę kortów 
tenisowych.” Dodała, że w związku z osiągnięciami sportowymi Pani Agnieszki Radwańskiej, 
sport ten staje się bardzo popularny i Miasto powinno zabezpieczyć odpowiednią bazę do 
jego uprawniania.  
 
Radny Pan Robert Kultys – zgłosił wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. 
 
 Powyższy wniosek został przyjęty 18 głosami „za”, przy 5 głosach przeciwnych  
i 1 głosie wstrzymującym. 
 
Radna Pani Jolanta Kaźmierczak - ponowiła wniosek o przyspieszenie opracowania planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu przy ul. Zielonej – Granicznej. 
 
Pani Anna Raińczuk - Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa – poinformowała, że  
w pierwszej kolejności musi być wprowadzona zmiana do Studium Uwarunkowań  
i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Rzeszowa, aby została zachowana 
spójność zapisów. Studium jest w trakcie opracowania. Wpływają uwagi i wnioski, które 
zostaną rozpatrzone przez Prezydenta Miasta. Po zakończeniu procedowania Studium, 
będzie możliwość przystąpienia do opracowania planu zagospodarowania przestrzennego.  
 
Radny Pan Wiesław Buż – poprosił o rozważenie możliwości usytuowania kortów 
tenisowych w bezpośrednim sąsiedztwie Szkoły Podstawowej Nr 23 przy ul. Pelczara. 
 
Pan Tadeusz Ferenc - Prezydent Miasta - poinformowała, że wskazany teren był brany 
pod uwagę. Nie ma jednak możliwości, z uwagi na ograniczona powierzchnię, wykonania 
kortów tenisowych wraz z infrastrukturą towarzyszącą.  
 
 Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie wieczyste 
nieruchomości położonej w Rzeszowie przy ul. Granicznej i Zielonej nie została podjęta. 
 Za jej przyjęciem głosowało 9 radnych, 12 radnych było przeciw, 3 radnych 
wstrzymało się od głosu. 
 
Ad. 17. 
Pan Roman Holzer - Zastępca Prezydenta Miasta - przedstawił projekt uchwały 
zmieniający Uchwałę Rady Miasta Rzeszowa Nr VII/109/2011 z dnia 22 lutego 2011 r.  
w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ustalonej ceny nieruchomości objętej 
ww. uchwałą (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 25 do protokołu).  
 
Radny Pan Robert Kultys – stwierdził, że pierwotny plan zakładał budowę lodowiska przez 
inwestora, który zobowiązał się do jego wykonania w zamian za otrzymana działkę. Obecnie 
plany uległy zmianie i proponuje się budowę krytego lodowiska na dachu budynku. 
Planowana inwestycja ma charakter komercyjny. Poprosił o informację czy lodowisko będzie 
udostępnione mieszkańcom, a nie ulegnie po jakimś czasie, np. ze względów finansowych, 
likwidacji. 
 
Pan Roman Holzer - Zastępca Prezydenta Miasta - poinformował, że będą odpowiednie 
zapisy w akcie notarialnym „wymuszające m.in. funkcjonowanie lodowiska.” 
 
Radny Pan Witold Walawender - zauważył, że projekt uchwały dotyczy udzielenia 
bonifikaty, a nie konkretnych rozwiązań dotyczących budowy lodowiska. Klub Resovia, jako 
organizacja pożytku publicznego, pozyskał teren w 2011 roku, zgodnie z uchwałą Rady 
Miasta. Obecnie występuje o udzielenie bonifikaty od ceny zakupu obecnego lodowiska, 
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którego wartość została wyceniona przez rzeczoznawcę na kwotę 800 tys. zł. i które zostanie 
wyburzone.  
 
Pan Tadeusz Ferenc - Prezydent Miasta - stwierdził, że kryte, całoroczne lodowisko  
w Rzeszowie jest bardzo potrzebne. Rola Miasta będzie zabezpieczenie, przez odpowiednie 
zapisy w akcie notarialnym, aby było ono dostępne dla mieszkańców i funkcjonowało przez 
określony czas. Uznał za zasadne przyznanie bonifikaty. 
 
Radny Pan Witold Walawender – poinformował, że Klub RESOVIA zobowiązał się, oprócz 
budowy lodowiska z przeszklonym dachem, do wykonania toru rolkowego, skate parku oraz 
ścianki wspinaczkowej. 
 

Uchwała zmieniająca Uchwałę Rady Miasta Rzeszowa Nr VII/109/2011 z dnia 22 lutego 
2011 r. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ustalonej ceny nieruchomości 
objętej w/w uchwałą /w zaproponowanej wersji/ została przyjęta 19 głosami „za”, bez głosów 
przeciwnych, przy 2 głosach wstrzymujących. 
 
Ad. 18. 
Pan Roman Holzer - Zastępca Prezydenta Miasta - przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zasad ustalania i poboru oraz terminu płatności i wysokości stawek opłaty targowej na 
terenie miasta Rzeszowa (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku 
nr L/1/2013 stanowi załącznik nr 26 do protokołu).  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania.  
 

Uchwała w sprawie zasad ustalania i poboru oraz terminu płatności  
i wysokości stawek opłaty targowej na terenie miasta Rzeszowa (w zaproponowanej wersji) 
została przyjęta jednogłośnie (20 głosami „za”). 
 
Ad. 19. 
Pan Roman Holzer - Zastępca Prezydenta Miasta - przedstawił projekt uchwały w sprawie 
targowisk oraz regulaminów miejskich placów targowych (projekt uchwały, wraz  
z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr L/2/2013 stanowi załącznik nr 27 do protokołu).  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania.  

 
Uchwała w sprawie targowisk oraz regulaminów miejskich placów targowych  

(w zaproponowanej wersji) została przyjęta  jednogłośnie (17 głosami „za”). 
 
Ad. 20. 
Pan Stanisław Homa - Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa UM - 
przedstawił raport z realizacji „Programu Ochrony Środowiska Miasta Rzeszowa na lata 
2008 -2011” (raport stanowi załącznik nr 28 do protokołu). 
 
 
Ad. 21. 
Pan Stanisław Homa - Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa UM - 
przedstawił projekt uchwały w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody (projekt 
uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr L/5/2013 stanowi załącznik nr 29 
do protokołu).  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania.  
 

Uchwała w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody (w zaproponowanej wersji) 
została przyjęta jednogłośnie (16 głosami „za”). 
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Ad. 22. 
Pani Stanisława Bęben - Dyrektor Wydziału Pozyskiwania Funduszy UM – przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu pn. 
„Opracowanie dokumentów strategicznych dla Rzeszowskiego Obszaru Funkcjonalnego 
(projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr L/9/2013 stanowi 
załącznik nr 30 do protokołu).  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania.  
 

Uchwała w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu pn. „Opracowanie 
dokumentów strategicznych dla Rzeszowskiego Obszaru Funkcjonalnego  
(w zaproponowanej wersji) została przyjęta jednogłośnie (15 głosami „za”). 
 
Ad. 23. 
Pan Henryk Wolicki - Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Oświaty, Opieki Społecznej  
i Osób Niepełnosprawnych -  przedstawił projekt uchwały w sprawie rozwiązania Zespołu 
Szkół Ogólnokształcących Nr 1 w Rzeszowie oraz likwidacji IX Liceum Ogólnokształcącego  
i Gimnazjum Nr 4 z Oddziałami Integracyjnymi w Rzeszowie (projekt uchwały, wraz  
z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr L/13/2013 stanowi załącznik nr 31 do 
protokołu).  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania.  
 

Uchwała w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół Ogólnokształcących  
Nr 1 w Rzeszowie oraz likwidacji IX Liceum Ogólnokształcącego i Gimnazjum  
Nr 4 z Oddziałami Integracyjnymi w Rzeszowie (w zaproponowanej wersji) została przyjęta 
11 głosami „za”, przy 4 głosach przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących.  
 
Ad. 24. 
Pan Henryk Wolicki - Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Oświaty, Opieki Społecznej  
i Osób Niepełnosprawnych -  przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia granic 
obwodów publicznych szkół podstawowych i publicznych gimnazjów w Rzeszowie (projekt 
uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr L/12/2013 stanowi załącznik  
nr 32 do protokołu).  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania.  
 

Uchwała w sprawie określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych  
i publicznych gimnazjów w Rzeszowie (w zaproponowanej wersji) została przyjęta 16 
głosami „za”, przy 1 głosie przeciwnym i 2 głosach wstrzymujących. 
 
Ad. 25. 
Pan Henryk Wolicki - Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Oświaty, Opieki Społecznej  
i Osób Niepełnosprawnych - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany siedziby 
Przedszkola Publicznego Nr 34 w Rzeszowie (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, 
przedstawiony na druku nr L/10/2013 stanowi załącznik nr 33 do protokołu).  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania.  
 

Uchwała w sprawie zmiany siedziby Przedszkola Publicznego Nr 34 w Rzeszowie  
(w zaproponowanej wersji) została przyjęta jednogłośnie (18 głosami „za”). 
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Ad. 26. 
Pan Henryk Wolicki - Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Oświaty, Opieki Społecznej  
i Osób Niepełnosprawnych - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany siedziby 
Zespołu Szkół Specjalnych w Rzeszowie (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, 
przedstawiony na druku nr L/11/2013 stanowi załącznik nr 34 do protokołu).  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania.  
 

Uchwała w sprawie zmiany siedziby Zespołu Szkół Specjalnych w Rzeszowie  
(w zaproponowanej wersji) została 18 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy 1 głosie 
wstrzymującym. 
 
Ad. 27. 
Pan Henryk Wolicki - Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Oświaty, Opieki Społecznej  
i Osób Niepełnosprawnych - przedstawił projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad 
udzielania obniżek nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze, określenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli, rozliczania 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan 
zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego oraz realizujących w ramach 
stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym 
wymiarze godzin (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku  
nr L/16/2013 stanowi załącznik nr 35 do protokołu).  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania.  
 

Uchwała w sprawie szczegółowych zasad udzielania obniżek nauczycielom, którym 
powierzono stanowiska kierownicze, określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć niektórych nauczycieli, rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych 
okresach roku szkolnego oraz realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone 
dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin 
(w zaproponowanej wersji) została 15 głosami „za”, przy 1 głosie przeciwnym i 4 głosach 
wstrzymujących. 
 
Ad. 28. 
Radny Pan Jacek Kiczek – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miasta – przedstawił 
projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi (projektu uchwały, wraz z uzasadnieniem, 
stanowi załącznik nr 36 do protokołu).  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania.  
 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi (w zaproponowanej wersji) została przyjęta 
jednogłośnie (16 głosami „za”). 
 
Ad. 29. 
Pan Andrzej Dec - Przewodniczący Rady Miasta - przedstawił relacje z pobytu delegacji  
w Gainesville, w USA, w związku z podpisaniem umowy o nawiązaniu współpracy 
partnerskiej. 
 
Ad. 30 i 31. 
Radni Miasta Rzeszowa otrzymali sprawozdanie z działalności Prezydenta Miasta za okres 
od 13 lutego do 12 marca 2013 r. (sprawozdanie stanowi załącznik nr 37 do protokołu).  
 
Radny Pan Jerzy Jęczmienionka - złożył na piśmie interpelację o treści: „W imieniu 
mieszkańców Osiedla proszę o remont ulic Saperów oraz  ul. Artylerzystów. Nawierzchnia 
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wymienionych ulic jest w złym stanie technicznym i wymaga nowej nawierzchni wraz  
z ułożeniem nowego chodnika”. 
 
Radny Pan Jerzy Jęczmienionka - złożył na piśmie zapytanie o treści: 
 „1. W imieniu osiedla i mieszkańców Słociny, proszę o informację na temat stanu 
zaawansowania prac przy opracowaniu Studium Zagospodarowania Przestrzennego na 
osiedlu Słocina od ulicy Św. Rocha, po obszar w rejonie ul. Faustyny i Pileckich. 
 
 2. W imieniu mieszkańców proszę o informację na temat planowanych kierunków 
zagospodarowania w projekcie zmiany nr 21/2/2008 Studium Uwarunkowań i Kierunków 
Zagospodarowania Przestrzennego na os. Drabinianka. Zwracam się o uwzględnienie  
w Studium Uwarunkowań wniosków mieszkańców o zmianę przeznaczenia wskazanego 
terenu z ulic lokalnych na teren zielony, plac zabaw oraz tereny sportowe.” 
 
Radny Pan Jerzy Jęczmienionka - złożył na piśmie zapytanie o treści: 
       „1. Na temat stanu prac związanych z zagospodarowaniem terenu w okolicach  
ul. Cegielnianej, Pigonia i Kopisto oraz realizacji budowy budynku mieszkalnego 
wielorodzinnego o wysokości 17 m, na skarpie przy ul. Cegielnianej 17c. 
 
       2. Stanu zaawansowania budowy zespołu mieszkalno – usługowego dla Spółki ECO-
ENERGY (tzw. wieżowce nad Wisłokiem), proszę o informację czy dla realizacji ww. 
inwestycji zostały uzyskane wszystkie opinie i decyzje wymagane prawem. 
 
       3. Proszę również o informacje w sprawie pism, protestu, które zostało przekazane 
Prezydentowi Miasta przez mieszkańców osiedla Cegielniana i Spółdzielni Geodeci  
w kwietniu 2012 r. oraz informacji o sposobie uwzględnienia zawartych w piśmie wniosków  
i proponowanych rozwiązań zgłoszonych przez podpisanych mieszkańców.” 
 
Radny Pan Jerzy Jęczmienionka - złożył na piśmie zapytanie o treści: 

„1. Proszę o przedstawienie informacji na temat stanu zaawansowania prac przy 
opracowaniu zmiany MPZP dla terenu przy al. Niepodległości oraz wykazu wniosków oraz 
ich zakresu, które wpłynęły do Urzędu Miasta dotyczących proponowanych zmian w MPZP. 

 
2. W imieniu mieszkańców proszę o przedstawienie informacji na temat planowanego 

zagospodarowaniu przy ul. Południowej i Hutników. Czy opracowana jest dla tego terenu 
analiza urbanistyczna terenu i jego funkcji. Informuję, że mieszkańcy oraz Rada Osiedla 
wielokrotnie zgłaszali potrzebę zagospodarowania ww. terenu zgodnie z istniejącą wokół 
zabudową tj. zabudowy jednorodzinnej lub szeregowej, z zielonymi terenami zieleni 
urządzonej, placem zabaw oraz odwodnieniem tej części osiedla i budową zbiornika 
retencyjnego, który zabezpieczy spływ wód opadowych w tej części miasta.”  
 
Radny Pan Jerzy Cypryś - złożył na piśmie zapytanie o treści: „Proszę o informację na 
temat działań w zakresie przyjętego harmonogramu prac przy ul. Karola Wojtyły  
w Rzeszowie.” 
Radny Pan Jerzy Cypryś - złożył na piśmie zapytanie o treści: „Proszę o informację na 
temat stanu zaawansowania prac nad tzw. obwodnicą południową, zwłaszcza w kontekście 
przebiegu planowanej drogi przez osiedla mieszkaniowe.” 
 
Radny Pan Witold Walawender - złożył na piśmie interpelację o treści: „W imieniu 
mieszkańców ul. Powstańców Listopadowych, ul. Armii Krajowej, ul. Krzyżanowskiego 
serdecznie prosimy o instalację akomodacyjnej sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu  
ul. Krzyżanowskiego z ul. Armii Krajowej. Powyższa prośba jest wynikiem wielu kolizji, 
wypadków samochodowych (nawet śmiertelnych) jak i ruchu pieszych przez przejście, które 
znajduje się na w/w skrzyżowaniu.” 
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Radny Pan Marek Strączek - złożył na piśmie wniosek o treści: „W związku z licznymi 
prośbami i wnioskami mieszkańców bloku gminnego Hanasiewicza 18a wnioskuję  
o przyspieszenie przez Wydział Inwestycji UM remontu elewacji przedmiotowego budynku.” 
 
Radni Panowie: Marek Strączek i Roman Jakim - złożyli na piśmie zapytanie o treści: 
„Proszę o informację na temat planów jakie przewiduje się w miejscu po rozebranym 
warsztacie samochodowym zlokalizowanym przy budynku Grunwaldzka 24 i przy budynku 
WDK. Teren jest w tej chwili nieuporządkowany.” 
 
Radni Panowie: Marek Strączek i Roman Jakim - złożyli na piśmie wniosek o treści: 
„Wnioskuję o przyspieszenie prac nad zagospodarowaniem skarpy przy ulicy Spiechowicza. 
Prace ww. prowadzi Wydział Inwestycji UM Rzeszowa od 3 lat. Mieszkańcy okolicznych 
bloków przy ul. Spiechowicza są zaniepokojeni przedłużającym się czasem przedmiotowych 
prac.” 
 
Radna Pani Jolanta Kaźmierczak oraz Radny Pan Marek Strączek - złożyli na piśmie 
wniosek o treści: „W związku z protestem mieszkańców przy ul. Krajobrazowej wnioskuję  
o likwidację znaku drogowego „zakaz zatrzymywania się i postoju” obowiązujący na  
ul. Krajobrazowej. Uważam, że do momentu rozwiązania problemu kompleksowo należy ww. 
znak drogowy usunąć.” 
 
Radni Panowie: Marek Strączek i Roman Jakim - złożyli na piśmie zapytanie o treści: 
„Proszę o informację na temat planowanych lokalizacji pod budownictwo komunalne 
wielorodzinne w naszym mieście. Teraz w chwili obecnej i w przyszłości.” 
 
Radni Miasta Rzeszowa: pp. Bogusław Sak, Czesław Chlebek, Waldemar Wywrocki, 
Stanisław Ząbek, Witold Walawender, Mirosław Kwaśniak - złożyli na piśmie wniosek  
o treści: „Wnosimy o pilne przeprowadzenie remontu małego parkingu wraz z dojściem do 
ZOL przy ul. Lubelskiej, dokończenie remontu chodnika przy wejściu do Przychodni przy  
ul. Lubelskiej. Wykonanie remontu schodów terenowych od strony dużego parkingu  
i Przychodni przy ul. Lubelskiej. Wstyd, że do tej pory teren ZOL przy ul. Lubelskiej nie został 
doprowadzony do należytego stanu technicznego i estetycznego. Przewidywany koszt 
remontu to około 75 tys. zł. Panie Prezydencie prosimy o pilną interwencję.” 
 
Radna Pani Jolanta Kaźmierczak - zgłosiła ustnie wniosek o treści: „Wnoszę  
o przyspieszenie opracowania szczegółowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenu w rejonie ul. Zielonej i Granicznej.” 
 
Radna Pani Jolanta Kaźmierczak - zgłosiła ustnie wniosek o treści: „Ponownie wnioskuję  
o wykonanie dwóch wiat przystankowych przy Galerii Rzeszów.”  
 
Radny Pan Waldemar Wywrocki - złożył ustnie interpelacje o treści: „W imieniu 
mieszkańców Osiedla Staroniwa proszę o wymalowanie, na istniejącym boisku o sztucznej 
nawierzchni, linii umożliwiających grę w tenisa.”   
 
Pan Waldemar Szumny - Wiceprzewodniczący Rady Miasta - złożył na piśmie 
interpelację o treści: „W imieniu mieszkańców Rzeszowa proszę o rozważenie możliwości 
zainstalowania sygnalizacji świetlnej, ewentualnie włączanej w określonych godzinach,  
w rejonie skrzyżowania ulicy Załęskiej z ulicą Rzecha. Sygnały od mieszkańców są takie, że 
dochodzi tam w niektórych momentach czasowych do utrudnień z włączeniem się do ruchu 
samochodów stojących często w długich korkach. Sygnalizacja świetlna włączana w porach 
największego nasilenia strumienia samochodów mogłaby płynnie regulować ruch na tym 
skrzyżowaniu (podobne rozwiązania funkcjonują już w Rzeszowie, np. przy Filharmonii na 
skrzyżowaniu ulicy Słowackiego z ulicą Szopena.” 
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Rada Miasta Rzeszowa, na L sesji, podjęła następujące uchwały: 

1. Uchwała Nr L/933/2013 – zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta Rzeszowa. 

 
2. Uchwała Nr L/934/2013 – w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 

2013 r. 
 

3. Uchwała Nr L/935/2013 – w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 
2013 r. 

 
4. Uchwała Nr L/936/2013 – w sprawie możliwości składania deklaracji na podatek od 

środków transportowych za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 
 

5. Uchwała Nr L/937/2013 – w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany granic 
miasta Rzeszowa oraz w przedmiocie połączenia miasta Rzeszowa i gminy 
Trzebownisko, a także wystąpienia z wnioskiem dotyczącym opiniowanych zmian 
terytorialnych.  

 
6. Uchwała Nr L/938/2013 – zmieniająca uchwałę Nr XLIV/845/2012 Rady Miasta 

Rzeszowa z dnia 18 grudnia 2012 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Miasto Rzeszów. 

 
7. Uchwała Nr L/939/2013 – zmieniająca uchwałę Nr XLIV/844/2012 Rady Miasta 

Rzeszowa z dnia 18 grudnia 2012 r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 
właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 
 
8. Uchwała Nr L/940/2013 – w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia 

w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miasto Rzeszów 
przedstawionych przez Gospodarkę Komunalną Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością, 36 – 040 Boguchwała, ul. Kolejowa 15a.  

 
9. Uchwała Nr L/941/2013 – w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miasto Rzeszów. 
 

10. Uchwała Nr L/942/2013 – w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Miejskiego 
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółki z o.o. w Rzeszowie. 

 
11. Uchwała Nr L/943/2013 – w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Miejskiego 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółki z o.o. w Rzeszowie. 
 

12. Uchwała Nr L/944/2013 – w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 
 

13. Uchwała Nr L/945/2013 – zmieniająca Uchwałę Rady Miasta Rzeszowa  
Nr VII/109/2011 z dnia 22 lutego 2011 r. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 
bonifikaty od ustalonej ceny nieruchomości objętej ww. Uchwałą. 

 
14. Uchwała Nr L/946/2013 – w sprawie zasad ustalania i poboru oraz terminu płatności  

i wysokości stawek opłaty targowej na terenie miasta Rzeszowa. 
 

15. Uchwała Nr L/947/2013 – w sprawie targowisk oraz regulaminów miejskich placów 
targowych. 
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16. Uchwała Nr L/948/2013 – w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody. 

 
17. Uchwała Nr L/949/2013 – w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu 

pn. „Opracowanie dokumentów strategicznych dla Rzeszowskiego Obszaru 
Funkcjonalnego”. 

 
18. Uchwała Nr L/950/2013 – w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół Ogólnokształcących 

Nr 1 w Rzeszowie oraz likwidacji IX Liceum Ogólnokształcącego i Gimnazjum  
Nr 4 z Oddziałami Integracyjnymi w Rzeszowie. 

 
19. Uchwała Nr L/951/2013 – w sprawie określenia granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych i publicznych gimnazjów w Rzeszowie. 
 

20. Uchwała Nr L/952/2013 – w sprawie zmiany siedziby Przedszkola Publicznego Nr 34  
w Rzeszowie. 

 
21. Uchwała Nr L/953/2013 – w sprawie zmiany siedziby Zespołu Szkół Specjalnych  

w Rzeszowie. 
 

22. Uchwała Nr L/954/2013 – w sprawie szczegółowych zasad udzielania obniżek 
nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze, określenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli, rozliczania tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest 
różny w poszczególnych okresach roku szkolnego oraz realizujących w ramach 
stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym 
obowiązkowym wymiarze godzin. 

 
23. Uchwała Nr L/955/2013 – w sprawie rozpatrzenia skargi. 

 

 
Protokołowała 
 
Anna Blicharska 
 
 
            Sprawdził: 
Dyrektor Biura Rady Miasta 
 
 
      Mirosław Kubiak 
 
 
 
 

 
Przewodniczący 

Rady Miasta Rzeszowa 
 

Andrzej Dec 

 

 


